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Nagypéntek fájdalma és szomorúsága a tanítványokra is nagy 
hatással volt. Elveszítették, akit szerettek, ezért félelmükben 
bezárkóztak. Attól tartottak, hogy Mesterük sorsára jutnak, 
akit megostoroztak, leköpdöstek, megaláztak és keresztre fe-
szítettek. A szoba rejtekébe, abba a vékonyka falba és ajtóba 
helyezték bizodalmukat. De voltak, akik Mesterük iránti sze-
retetükkel legyőzték félelmüket és elindultak a sírhoz, hogy 
teljesítsék kötelességüket, megadják a végső tisztességet az 
elhunytnak vélt Megváltónak.

Talán ebben az esztendőben mi magunk is átéltünk a tanít-
ványokhoz hasonlóan eseményeket. A fájdalom, a szomorú-
ság, a félelem a mi hitünket is jobban megpróbálta. Nekünk 
is el kellett búcsúznunk Szerettünktől, mi is féltünk, hogy az 
Ő sorsukra jutunk, mi is elvesztettük a reményt, életünk eddig 
vágyott célját. Nem értjük, nem találunk logikus magyarázatot 
történésekre.

Mint ahogy nem találunk logikus, tudományos magyaráza-
tot arra a csodára sem, amely Jézussal történt. Sokan ezen 
okok miatt nem tudnak másként tekinteni Húsvét ünnepére, 
mint szabadnapra, egy újabb hosszú hétvégére. Családok 
elmenekülnek otthonról, kirándulnak, vendéglátóhelyekre 
vonulnak. A diák élvezi a tanításmentes időt, aki dolgozik, 
örül, hogy egy pár napig a főnöke nélkül lehet. Vannak, akik 
otthon vannak ugyan, de nem nyitnak ajtót senkinek. Sokan 
a fizikai-lelki falaik mögé húzódva maradnak csalódottságuk, 
félelmeik, fájdalmaik és szomorúságuk miatt. Nem akarnak ta-
lálkozni a másik emberben megjelenő Feltámadottal.

Azonban vannak olyanok is, akik a kenethozó asszonyok 
módjára legyőzve önmagukat, szeretettel a szívükben elindul-
nak.

Az emmauszi tanítványok is csalódottan indulnak haza, 
de útközben találkoznak valakivel. Annyi hely a szomorúság 
mellett is maradt a szívükben, hogy egy „idegennel” szóba áll-
janak, egy „idegent” útitársként, majd vendégként házukba 
fogadjanak. Míg végül felismerik a Feltámadottat.

„Ez az a nap, melyet az Úr szerzett, örvendezzünk és vigad-
junk azon!” (118. zsoltár 24. vers) – mert föltámadt Krisztus. 
Föltámadt Krisztus és legyőzte a halált! Föltámadt Krisztus és 
nekünk bocsánatot ajándékozott. Föltámadt Krisztus és lehe-
tőséget/erőt adott a bocsánatkéréshez és megbocsátáshoz. 
Föltámadt Krisztus és reményt adott számunkra! Föltámadt 
Krisztus és életet adott mindnyájunknak!

Gánicz László
görögkatolikus parókus

Találkozás

Az emmauszi tanítványok (Forrás: https://anticenzor.blog.hu)
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Sajtóközlemény
Pomáz, Messelia-hegy dél-délkeleti részének vízkár mentesítése – 
Radnóti Miklós utca környéke és Goethe utca,  2024. 03. 01.

Pomáz Város Önkormányzata 272,66 millió forint vissza nem térítendő támogatást nyert a TOP_PLUSZ-1.2.1-21-PT1 Élhető települések 
tárgyú, TOP_PLUSZ-1.2.1-21-PT1-2022-00035 azonosító számú pályázaton, a Széchenyi Terv Plusz keretében. A 272,66 millió forintos 
összköltségvetésű beruházásból, 100%-os támogatási intenzitás mellett a „Pomáz, Messelia-hegy dél-délkeleti részének vízkár mente-
sítése – Radnóti Miklós utca környéke és Goethe utca” című projekt valósul meg.

A projekt célja összhangban a felhívás által megfogalmazott célokkal, a település integrált vízgazdálkodásának, benne a csapadék-vízgaz-
dálkodási rendszerének fejlesztése, környezetbiztonságának növelése, környezeti állapotának javítása, a belterületek ár-, belvíz- és helyi vízkár 
veszélyeztetettségének csökkentése, további környezeti káresemények megelőzése, ezen belül is két terület fejlesztése, ahol magas a vízkár 
veszélyeztetettség.

A projekt elsődleges célja a Messelia hegy déli-délkeleti részének csapadékvíz elvezetése a Radnóti Miklós utca környékén és a Goethe utcában.
Az EU és Magyar Állam támogatásával megvalósuló projekt során a hegyen, a Radnóti utca környékén és a Goethe utcában összesen 

940,42 fm csapadékvíz elvezető infrastruktúra kialakítása a hozzá kapcsolódó műszaki elemekkel: folyóka, szivárgó tisztító akna, hordalékfogó 
zsomp. Érintett utcák: Aulich Lajos utca, Vécsey Károly (Knézich) utca, Kiss Ernő utca, Török Ignác utca, Damjanich utca, Radnóti Miklós utca, 
Bem József utca. Beniczky utca, Goethe utca, Goethe köz, Gábor Áron utca. Az érintett utcákban a csapadékvíz-elvezető hálózat kiépítését 
követően útburkolat helyreállítás is történik. A vizek helyben tartása, késleltetett levezetése érdekében a fejlesztéssel érintett terület felső sza-
kaszán egy felszín alatti tározó és a felette lévő zöldterületen esőkert kialakítására is sor kerül majd. A projekt megvalósítása során, a vízkárok 
megelőzéséhez kapcsolódóan a vizek helyben tartásával kapcsolatos lakossági tájékoztatók tartásával személet formálás is történik.

A fejlesztéssel távlati célunk a klímaváltozás kedvezőtlen hatásai miatt kialakuló villámárvizek elöntéseinek elhárítása, a lakosság életminő-
ségének javítása, és a természeti értékek megőrzése. 

A fejlesztés eredményeként, az infrastrukturális fejlesztésnek köszönhetően csökkenni fog a belterületek ár-, belvíz- és helyi vízkár veszélyez-
tetettsége, megelőzhetőek lesznek a további környezeti káresemények.

A projekt megvalósítása a csapadékvíz-elvezető rendszerének kivitelezési munkálatainak megkezdésével indul majd el. A tervezési előkészíté-
si szakasz lezárását követően jelenleg a kivitelezést végző vállalkozó kiválasztására vonatkozó közbeszerzési eljárás zajlik.

A projekt fizikai befejezésének tervezett időpontja 2024. december 30.
További információ:

Pomáz Város Önkormányzata
2013 Pomáz Kossuth Lajos utca 23-25. 

+36 26 814-300

Február 16-án nyílt meg Szegkovács József 
roma festőművész kiállítása a Teleki-Wattay 
Kastély galériájában. A művész kedvenc té-
mái közé tartoznak saját közösségének tagjai 
és a roma életmód világának a bemutatása. 
Alkotásain olyan mára kihalt szakmákat is 
megörökített, mint például a szegkovács és a 

vándorköszörűs. A kiállítást 
Egervári Lilla művészette-
rapeuta nyitotta meg.

A Szegkovács Józseffel készített interjú 
megnézhető a Pomáz Online Youtube-csa-
tornáján.

A tervek szerint a Pataksor utca és a Hősök 
tere között mindkét oldalon megújítják a 
főutca járdáit. Tavaly év végén a Német Nem-
zetiségi Általános Iskola előtt kezdődtek meg 
a munkálatok, amelyek a téli időjárás miatt 
szüneteltek.

Februárban újra megindultak a munkála-
tok, amely során új lépcsőket alakítottak ki a 
régiek helyén a német iskolánál és a Bodza ut-
cánál. A lépcsők mellett korlát és részben aka-
dálymentesített feljáró is vezet. A tavasz során 
folytatódik a főutca járdáinak megújítása.

Üllőtől a palettáig – Szegkovács József 
kiállítása a kastélyban

Megújul a lépcső a 
német iskolánál és 
a Bodza utcánál
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Márkus Lászlóné, Edit óvó nénit köszöntötte 
90. születésnapja alkalmából Leidinger Ist-
ván polgármester és Kiss László a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság tagja. Ugyancsak 90. 
születésnapját ünnepelte Faragó Béla, akit 
Leidinger István polgármester Nagy István-
nal, a 6. körzet önkormányzati képviselőjével 
köszöntött fel. Az ünnepelteknek átadták a 
Miniszterelnök Úr és az Önkormányzat okle-
velét is.

Külön öröm, hogy Faragó Béla a kedves 
feleségével, Erzsike tanár nénivel éppen a 
köszöntés napján ünnepelte a 64. házassági 
évfordulójukat.

Az ünnepelteknek további jó egészséget 
kívánunk!

A körzeti orvosi rendelő előtt tartottak tilta-
kozó demonstrációt február 13-án a hónap 
elejétől Pest vármegyében is bevezetett új 
ügyeleti alapellátási rendszer miatt.

A tiltakozók a rendszer bevezetése óta 
érkezett lakossági panaszokat olvasták fel. 
Többen sérelmezték, hogy nehezen tudták 
elérni a megadott 1830-as központi számot, 
de arra is panaszkodtak, hogy a telefonon 
kapott tanács nem bizonyult megfelelőnek.

A tüntetésről készült riportunkat 
megnézhetik a Pomáz Online Youtube- 
csatornáján.

Február 1-től Pest vármegyében is bevezet-
ték az új, egységes egészségügyi alapellátási 
ügyeleti rendszert. Fülöp Zsolt, Szentendre 
polgármesterének kezdeményezésére a vá-
rosuk honlapján lehetőséget biztosítanak a 
Szentendrei járás települései lakóinak szá-
mára, hogy az ügyeleti betegellátás során 
szerzett tapasztalataikat megosszák.

A felhívás értelmében erre azért van szük-
ség, mert Gulyás Gergely miniszterelnökséget 
vezető miniszter és az Országos Mentőszolgá-
lat is jelezte, hogy szükség esetén módosulhat 

a rendszer. Az ügyeleti pontok száma tehát 
változhat a jövőben, ha az érintettek minél na-
gyobb számban megosztják tapasztalataikat. 
Az oldal célja, hogy az állami illetékesek fele-
lős döntését a helyiek közvetlen tapasztalatán 
alapuló, hiteles információkkal segítse.

Kérik, hogy tapasztalataik megfogalmazá-
sakor a kérdőívben szereplő szempontokra 
koncentráljanak és név szerint vagy bármi-
lyen más, beazonosítható módon ne sze-
repeltessék az ellátó egészségügyi dolgozó 
nevét.

A kérdőívet gyermek esetében a szülő, 
idős beteg esetében a gondozó, segítő csa-
ládtag, ismerős is kitöltheti.

A felmérés eredményéről havonta-két-
havonta összegző elemzést készítenek, 
amelynek főbb megállapításait nyilvános-
ságra hozzák, és megküldik az egészségügyi 
kormányzat és az Országos Mentőszolgálat 
(OMSZ) illetékeseinek is.

A kérdőív elérhető Szentendre város hon-
lapján: https://szentendre.hu/orvosi-ugyelet- 
tapasztalatok/

Szépkorúak köszöntése

Kérdőív és tapasztalatgyűjtés az új ügyeleti rendszerről
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Február 9-én a 8. bált rendezte meg a Magyar Vár Alapítvány. Hosz-
szas készülődés előzi meg egy-egy magyar váras bál szervezését. 
Össze kell hangolni a Művelődési Ház foglaltságát, a népzenekart, a 
diszkóst, a palotás táncot betanító tánctanárt, a palotás tánchoz való 
viseleteket, a bálgazdát (és táncmestert), a fellépő előadókat, a be-
mutatók szereplőit és kellékeit, a borkóstolóhoz a pohárnokot, a bort 
és fehérboros talpas poharakat, a terem berendezését és díszítését, 
az asztaltársaságokat, az ültetőkártyákat, ja és persze a résztvevő 
közönséget. Ehhez még hozzájárul az is, hogy bizony egy-egy ilyen 
tartalmas rendezvény pénzügyileg nem jövedelmező tevékenység, 
mégis időről-időre megrendezzük, mert úgy gondoljuk, hogy azoknak 
az embereknek, akik így-vagy úgy kötődnek a Magyar Várhoz, szük-
ségük van egyszer-egyszer egy ilyen kikapcsolódásra, közösségépítő 
rendezvényekre.

Idén Sipos Péter, az „ezerarcú énekes” kezdte a műsort. Peti egy-egy 
fellépés után hazaérkezve, néha benéz a nyaranta minden szombaton 
megrendezésre kerülő táncházba, de a nagysikerű Triász koncertek 
miatt is kapcsolatban van a Magyar Várral. Őt követték a Némethy 
Lovasíjász Akadémia közösségének táncosai, akik a szokásos nyitó-
táncot, a palotást új koreográfiával járták, s természetesen nagy si-
kerrel. A díszes öltözet, a párta és a huszármente nem csak tartást ad 
a táncosoknak, de életre szóló élményt is. 

A Kevély táncegyüttes apraja és nagyja folytatta a sort a táncrend-
ben, felcsíki néptánc bemutatójukkal. Aranyosak, szépek és ügyesek 
voltak. Egyre jobban összecsiszolódnak, nem véletlen, hogy tavaly I. 
osztályú minősítést nyertek el! Gyémánt Ádám, a Kevély egyik szak-
mai vezetője volt a bálgazda, ő vezette a néptánc blokkokat, amit idő-
ről-időre diszkózene váltott fel, így azok is szívesen felálltak táncolni, 
akiknek még a népzenére nem indul be visszafoghatatlanul a lába. 
A táncok szüneteiben Nagy Koppány pohárnok magyar borok kósto-

lójával és a borok bemutatásával, a Némethy íjászok pedig íjászbemu-
tatóval szórakoztatták a közönséget.

Éjjel 2 órára vállaltuk a bál befejezését, tekintettel a „művház” kö-
zelében lakókra, be kell vallani, hogy elég nehéz volt lefújni a bulit, de 
aztán mégiscsak véget vetettek a zenének és hazamentek a legények.

Jó volt. Jó, hogy ilyen alkalmakat tudunk szervezni és mindenfé-
le különbözőségeink ellenére együtt is jól tudjuk érezni magunkat! 
Fontosnak tartom megemlíteni, hogy jó volt a Művelődési Házba be-
menni, az átgondoltan kialakított, rendezett terek és berendezések, az 
odafigyelő, segítőkész és profi művházas csapat, mind-mind hozzá-
járult ahhoz, hogy jó hangulatú legyen a rendezvényünk. Köszönjük!

Herpai Sándor

Évek óta tradícióvá vált, hogy az Opanke Szerb Hagyományőrző Kul-
turális Egyesület abban a megtiszteltetésben részesülhet, hogy vissza 
várt, meghívott vendégei lehetünk a mohácsi busójárásnak. Így volt ez 
idén februárban is. Egy teljes hétvégét töltöttünk Mohácson. Három 
fellépésünk volt a két nap alatt, óriási sikerrel. Nagyon jó szervezés és 
vendéglátás fogadott minket.

Szeretünk Mohács! Köszönjük a lehetőséget! „Jövőre veletek 
ugyanitt!”

Sosity Anica
Opanke Szerb Hagyományőrző 

Kulturális Egyesület elnöke

Palotás, néptánc és íjászbemutató is volt a Magyar Bálon

A busójáráson űzte el a telet 
az Opanke

Városunk



Mikor vehetjük használatba az új Dera-kishidat?

Elkészült mindkét oldalról a hídhoz vezető sétány, a magánházakat 
és a német közösségi ház területét lezáró kerítés, a napelemes kan-
deláberek, már csak a forgalomba helyezési engedélyre várunk, hogy 
át tudjuk adni a hidat. Remélem, hogy ez mihamarabb megérkezik, 
és át tudjuk adni a hidat a forgalomnak. A hídavatót március 24-re 
tervezzük. 

A főutcai járda felújításának munkálatai hogy haladnak?

A német iskolánál már tavaly elkészültek a járdafelújítási munkálatok, 
majd a Bodza utcáig javítottuk a rossz, sok esetben járhatatlan bur-
kolatot. A munka decembertől az időjárás miatt szünetelt. Most két 
helyen folytatódik a munkavégzés, a Goethe utcánál és a Bodza utcá-
nál a nagyon rossz állapotban lévő lépcsőt javítjuk ki, korlátot építünk 
és részben akadálymentesíteni is fogjuk, hogy babakocsival is fel le-
hessen menni a lépcsőn. Azért nem tudunk szabályos akadálymentes 
rámpát kiépíteni, mert nincs hozzá elég hely, de remélhetőleg nagy se-
gítség lesz a kismamáknak, a lábfájósoknak, az időseknek. A Beniczky 
utcából a Bodza utca irányába folyó csapadékvizet bevisszük a most 
elkészült földalatti csatornarendszerbe. Jelen pillanatban az a lefolyó 
víz, amivel a Bodza utcában lakók találkoznak esőben, az a Beniczky 
utcából folyik nem a Dankó Pista utcából. Ezt követően folytatódik a 
Hősök tere és a Pataksor között a járdafelújítás. Sajnos a járda a senki 
földje, állami területen, a Magyar Közút vagyonkezelési területén kívül, 
nem önkormányzati tulajdonban és vagyonkezelésben lévő terület, de 
meg kell csinálnunk, hiszen a mi gyerekeink, lakóink járnak rajta.

A Messelia csapadékvíz-elvezetési projekt milyen szakasz-
ban tart?

Lezajlott a közbeszerzés, amit értékelt is a közbeszerzési bírálóbizott-
ságunk. Szerencsére sok pályázat érkezett. A bírálóbizottság által fel-
állított sorrendet elküldtük a közbeszerzési hatóságnak jóváhagyásra. 
Amikor ez megérkezik, akkor kerül a képviselő-testület elé döntésre. 
Ez a március végi testületi ülésre valószínű. Azután jön egy szerződés-
kötési fázis, egy szerződéskötési moratórium, ezután tudja megmonda-
ni a nyertes pályázó, hogy mikor tud felvonulni és elkezdeni a munkát. 
Ekkor fogjuk a lakosságot tájékoztatni. Ez a Messelia csapadékvíz-el-
vezetési beruházás szép nagy területet érint: a Bem József – Radnóti 
Miklós – Damjanich – Kiss Ernő – Vécsey – Aulich utcákat a Kökény 
utcáig és a Goethe utcát. A Goethe utcában, a német iskola mellett 
letennénk a föld alá a csapadékvíz-elvezetést. Megcsináljuk az isko-
lánál a Váci Tankerület által elkezdett, de félbehagyott kerítést. A par-
kolót is megépítjük az iskola mellett és az egész utca új burkolatot fog 
kapni a tervek szerint. Februárban volt egy elektromos fejlesztés is a 
Goethe utcában, amely során a 20 kV-os vezetékeket levitték a föld 
alá. Április közepéig meg fogják szüntetni a fém villanyoszlopokat az 
utcában és a főutca érintett szakaszán is le fogják azokat bontani és 
az E.ON is befejezi a félbehagyott földkábelek kiépítését. 

Folyamatban van a közvilágítás meg újítása is.

Megtörtént a közvilágítási testek felmérése a városban. Ezután képvi-
selő-testületi döntésre lesz szükség, hogy a külterületek, belterületek 
megvilágítását hogyan tudjuk megoldani, illetve azokat az úgyneve-
zett konfliktus területek rendezni, ahol jelenleg gyenge a közvilágítás, 
de a szabvány szerint erősebbnek kell lenni. Döntést kell hozni arról 

is, hogy melyik terü-
leteken kell bővíteni 
a közvilágítást. Van, 
ahol közvilágítási 
szálat kell vezetni, mert sok helyen ez sincs kiépítve, illetve nagy terü-
leteken vannak illegális rákötések, illegális kiépítések. A közvilágítás 
megújításához a tervek készen vannak, a testületi döntést követően 
meglesznek az utolsó pontosítások és azután lehet kiírni a kivitelezési 
pályázatot. Ez olyan 600 millió forintos fejlesztés lesz.

Sikerült elvégezni a Dankó Pista utcában a garanciális ja-
vításokat?

Visszahoztuk a kivitelezőt és el is végzett sok garanciális munkát, töb-
bek között a Dera-patak partján is helyreállították a területet. A fel-
színi csapadékvíz-elvezetést kell még megoldanunk tavasszal, ez az 
önkormányzat feladata lesz. Volt egy kritikus pont a Dankó Pista és a 
Mogyoró utca kereszteződésében, ahol ki kellett bontani a csatornát. 
Ezt kibontották, kitisztították, és megcsinálták a kimosódást. Helyreál-
lították az utcában a mozgó fedeleket. Tervezzük az idei költségvetés-
ben, hogy ha ezek a garanciális munkák elkészültek, akkor az utca asz-
faltozását is meg tudjuk csinálni. Erre 19 millió forintot tartalékoltunk.

A Liliom utcai munkák befejeződtek?

Itt is a forgalomba helyezési engedélyt várjuk a hatóságtól. Amikor meg-
kapjuk, akkor a lakosságra fogjuk rábízni, hogy az utca melyik irányba 
legyen egyirányúsítva. Nem gondolnám, hogy két egyirányú utca kell, 
hogy találkozzon. A lakosság véleményének megfelelően fogjuk kiala-
kítani és kitáblázni a továbbiakat. Még a terület parkosítása, zöldítése 
van hátra. Elindult két szakértői vizsgálat, egy mérnökcsapat és egy 
geotechnikai szakértő is vizsgálja a területet, mert az út víztelenítésére 
kialakítottunk egy útvíztelenítő árkot, amiből esőkertet szeretnénk meg-
valósítani a tavasz folyamán. A Szőlőtelep utcának is szeretnénk ezzel 
párhuzamosan elkezdeni a csapadékvíz-elvezetési rekonstrukcióját. 
Ez utóbbira 30 millió forintot különítettünk el a költségvetésben.

Február elseje óta Pomázon már nem működik helyi orvosi 
ügyelet.

Az tény, hogy ezzel az átszervezéssel, vagy mondhatom úgy is, hogy 
az orvosi ügyelet államosításával Szentendrére került az orvosi ügye-
let Pomázról. Ez az egészségügyi alapellátásban óriási visszalépés, 
hiszen 1978 óta Pomáz szerves része volt az orvosi ügyelet.  Az új 
jogszabályok szerint nem lehet sem magánorvosi ügyeletet indítani, 
és nem lehet önkormányzati orvosi ügyeletet csinálni, ez kizárólag a 
mentőszolgálat feladata, akik azt az utasítást kapták a Kormánytól, 
hogy azt Szentendén szervezzék meg, így a járásban a pomázi és a 
tahitótfalusi orvosi ügyeletet is megszüntették. Ha mérleget csinálok, 
hogy az utóbbi időben mit vitt el a Kormány Pomázról, akkor elmond-
hatjuk, hogy elvitték az okmányirodát, bezárták a kispostát a lakótele-
pen, államosították a védőnői szolgálatot és az orvosi ügyeletet. Előtte 
már államosították az iskolákat, a tűzoltóságot. Az orvosi ügyelet mű-
ködésével kapcsolatban tettünk fel egy kérdőívet a város honlapjára. 
Kérem a lakosságot, hogy itt ossza meg a véleményét, tapasztalatait. 
Március elején Takács Péter egészségügyi államtitkár úrral tárgyalok 
az orvosi ügyelettel kapcsolatban. Több elképzelésem van arról, hogy 
miként lehetne megoldani ezt a helyzetet. 

Nagy Szilvia

Elkészült a Dera-híd és folytatódik 
a főutcai járda felújítása
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Leidinger István polgármesterrel a jelentősebb városi beruházásokról, fejlesztések-
ről beszélgettünk.
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2024-ben is rendkívül színes és izgalmas a Pomázi Művelődési Ház 
és Könyvtár programkínálata a Pomáz és környékbeliek számára. A 
tavalyi nagy sikernek örvendő összefoglaló kiadványok után ebben az 
évben egy újdonsággal készültünk azért, hogy mindenki időben meg-
találja a számára érdekes programot. Három összefoglaló kiadványt 
fedezhettek fel a február vége óta Hozzánk érkezők faliújságjainkon 
és forgóállványunkon is. 

Zenél a PMHK 2024 tavasz címmel zenés, táncos programokat 
találhatnak egy helyen, amelyek között akad komolyzenei és folklór 
koncert, orgona vagy éppen beatbox; Családi PMHK 2024 tavasz 
elnevezésű kiadványunkban családi programjainkat gyűjtöttük egy 
helyre, ahol az Alma együttes műsora mellett megtalálják az immáron 
harmadik alkalommal megrendezésre kerülő Pomázi Gyerekkönyv 
Fesztivált, kézműves alkalmainkat, a Pendüljünk egy húron program 
keretében Hozzánk érkező Liszt Ferenc Kamarazenekart, akik a 
Bábozd Zöldre Egyesülettel együttműködve nyújtanak komolyzenei, 
mese és családi élményt egyszerre; Irodalmi PMHK 2024 tavasz pe-
dig azokat a programokat mutatja be, amelyek irodalmi vagy verses 
előadások, fesztiválok, kiállítások, színházi előadás.

Áprilisban versbe borul a PMHK. A Magyar Költészet Napját ápri-
lis 10-én, szerdán 19 órától a Sanctum összművészeti, ingyenes est-
tel ünnepeljük, ahová Juhász Anna országos hírű irodalmár, a New 
York Művészpáholy alapítója, irodalmi szalonok megálmodója, a fő-

városi irodalmi élet megkerülhetetlen alakja érkezik. Vendégei ezen 
az estén Csemer Boglárka Fonogram-díjas énekesnő és Kemény Zsófi 
kortárs költő, író, slammer. Április 13-án, szombaton 10 órától immá-
ron harmadik alkalommal kerül megrendezésre az Országos Versíró 
és versmondó verseny, ahová idén is várjuk a jelentkezőket minden 
korosztályból. Április 2-22. 
között ablak galériánkban 
„A szeretet több a hitnél” 
címmel a Pilinszky 100 uta-
zókiállítást tekinthetik meg 
a Kertész Imre Intézet jóvol-
tából.

További információkért 
keressék fel weboldalun-
kat: www.pmhkpomaz.
hu, hírlevél feliratkozás a 
hirlevel.pmhk@gmail.com 
címen lehetséges.

Várjuk Önöket szere-
tettel! Nálunk mindenki 
megtalálja a számára 
megfelelő programot.

PMHK szervezés

Izgalmas rendezvények a PMHK-ban márciustól júniusig egy helyen

Március 6. (szerda) 10.00 Hangok titkos élete – Fekete János ’Jammal’ beatbox interaktív zenei oktató program.
Március 7. (csütörtök) Könyvtár 17.00 Diavetítés. Pöttyös Bögre 17.30 Hétcsakra ásványkarkötő workshop.
Március 8. (péntek) Színházterem 9.00–12.00 Vásár. 18.00 Dumaszínház: Hatalmi arcok – A Szomszédnéni Produkciós Iroda önálló estje, 

Jegyek kaphatók: dumaszinhaz.jegy.hu.
Március 9. (szombat) Színházterem 9.00–12.00 Ökokörforgás csere-bere. Paletta 10.00–12.00 Kamaszszakasz.
Március 10. (vasárnap) Színházterem 15.00–19.00 Nosztalgia délután.
Március 13. (szerda) 19.00 Szeretünk Pomáz estek.
Március 15. (péntek) 9.00 Városi Ünnepség a Városháza előtt.
Március 20. (szerda) 10.00 Mimó és Csipek – Bábozd Zöldre Egyesület és az Ökokör zártkörű ökobábelőadása. 

Pöttyös Bögre 19.00 Kvízest.
Március 22. (péntek) Színházterem 9.00–12.00 Vásár. Pöttyös Bögre 18.00 Könyvklub. 

Kaméleon terem 18.30 Szeretet és fény összhangja – előadás. Színházterem 19.00 Énekek éneke – 
Ripacsok Kamaraegyüttes színházi előadása – Belépés 
díjtalan!

Március 23. (szombat) Színházterem 9.30 III. Pomázi 
Gyerekkönyv Fesztivál.

Március 27. (szerda) Pöttyös Bögre 19.00 Kvízest.
Március 29. nagypéntek – Zárva.
Március 30. 9.30 PMHK Húsvéti Családi délelőtt Belé-

pő: 1500 Ft (3 év alatt ingyenes) Jegyek kaphatók a 
Könyvtárban! 
Kísérőprogram 9.30–10.15 Mini torna 1–3 éveseknek 
Kopácsi-Péter Dorka mozgásfejlesztővel. 
Regisztráció köteles: szervezes.pmhk@pomaz.hu

Március 31. Húsvét vasárnap – Zárva.

Csütörtökönként Pöttyös Bögre 9.30 Babával sutto-
gó, ölelő énekszó.

Szombatonként 17.00–19.00 Agapé.
Pomázi Örökség Tájház: Húsvéti tájház kiállítás 

március 2–28.
Bejelentkezés: 06 20 471 3987.
Hírlevél feliratkozás: hirlevel.pmhk@gmail.com
Várjuk Önöket szeretettel!

Pomázi Művelődési Ház és Könyvtár 
márciusi programajánlója



Hogy látja, megvalósult az a kívánsága, hogy kulturális prog-
ramokért ne kelljen Budapestre vagy a szomszéd települé-
sekre utazni, hanem ezek Pomázon is elérhetőek legyenek?

Azok közé a szerencsés képviselők közé tartozom, akiknek sikerült 
a szakterületén olyan eredményeket elérnie, amik a ciklus kezdetén 
az elképzeléseim közé tartoztak. Ezek közül, 
hogy mást ne említsek a Művelődési Ház mű-
ködése jó bizonyítéka annak, hogy igenis van 
igény és érdeklődés a kultúrára Pomázon. 
Egy 18 ezer fős városban az se baj, ha egy-
szerre több helyen – például a kastélyban, a 
Szabi-téren vagy más helyszíneken is vannak 
programok és már nem csak a Művelődési 
Házban –, mert ezek nem ütik egymást. A si-
ker akkor igazán jó, ha minden réteg megta-
lálja a számára érdekes programokat. Azt hi-
szem, most tényleg jó irányba tartunk, hogy 
ez tényleg így is történjen.

Az elmúlt évek eredményei közül 
mire a legbüszkébb?

Amit talán személyes sikeremnek is tarthatok 
az a Pomázi Örökség Tájház működése. Még az önkormányzati ciklus 
legelején volt egy nagy vitám volt arról, hogy a pomázi óvodás-iskolás 
csoportok rendszeresen pályáztak támogatásért, hogy részt vehesse-
nek a szentendrei Skanzen programjain, és ott tanulhassanak a hagyo-
mányokról és a régi életmódról. Akkor azt mondtam, hogy tartsuk ezt 
a pénzt Pomázon, mert mi is meg tudjuk mutatni, tanítani itt helyben 
a sajátunkat, és ne kelljen a gyerekeknek ezért elutazni. Az, hogy egy-
szerre több kultúra is megtalálható a városban, az elég egyedi. Ezt még 
a Skanzenben sem nagyon tudják megmutatni egy-egy óra keretében, 
amit mi a Tájházban igen. Hiszen van egy szerb és egy német része is a 
bemutatónak, és természetesen a magyar szokásokat is felelevenítjük, 
ami így nagyon jól működik. Ehhez persze kell egy olyan tájházvezető, 
mint a Reményi Erzsébet, akivel fantasztikusan lehet együtt dolgozni, 
és akinek kiváló ötletei vannak. Egy évben legalább három kiállítás van 
a tájházban, ami soha nem ugyanaz, így a gyerekek nem unják meg. 
Élő órák vannak, nyomozással, faparipákon lovaglással, Tesla életmű-
véhez kapcsolódóan pedig fizikai kísérletek folytak a tájházban, ami 
országos ritkaság. Mára eljutottunk oda, hogy ha éppen nincs kiállítás 
a tájházban, akkor is jönnek óvodai csoportok régi mesterségekről ta-
nulni. Már nem csak Pomázról, hanem a szomszédos településekről – 
Budakalászról, Szentendréről, Csobánkáról – is hozzák a gyerekeket. 
Szintén fontos számomra, hogy a Pompás kert létrejöhetett a Huszár 
utcában, ami mára beletartozik a városképbe. A Telecommal sikerült 
olyan jó partneri viszonyt kialakítani, hogy finanszírozták azt, hogy az 
épületen megjelenítsük a Pompás kert szellemiségét. Azt hiszem ez elég 
látványosra sikerült, aminek nagyon örülök. Eredménynek mondanám 
azt is, hogy a közösségi életet sikerült kicsit fellendíteni a városban, és 
hogy az Ökokör munkájával, pályázati pénzből sikerült megcsinálnunk 
a tanösvényt a Klisszán, amihez készül a foglalkoztató füzet is. Olyan 
eredmények ezek, amikkel úgy hiszem, kezdjük utolérni magunkat, és 
a környező településeken már megszokott dolgokat. Nagyon sikeres a 
Helyi Értéktár Bizottság működése, akiknek munkája eredményeként 
lett pl. posztumusz díszpolgár Steller Antal villamosmérnök, Horváth 
Zsuzsa cigányprímás, vagy Radnai Miklós, az Operaház egyik legjelen-
tősebb igazgatója. Az utóbbi két kiválóság nevét tér és utca is viseli.

Az oktatás hogyan kapcsolódott a bizottság munkájához?

A gyerekekkel való foglalkozás és az oktatás rendkívül fontos terület, 
nem csak a gyerekek, hanem a szülők számára is. Különösen egy olyan 
településen, ahol sok a beköltöző, akiknek itt helyben nincs meg a csa-
ládi háttere, és a szülői közösségekben kezdik el megtalálni a helyüket. 

Ezért is nagyon fontos terület ez, még ha az 
iskolák már nem is tartoznak az önkormány-
zatokhoz. Sikerült a két Pomáz határain kívül 
is népszerű tánccsoportunk – az Opanke és 
a Kevély – helyzetén is javítani. Igyekszünk a 
Teleki-Wattay Művészeti Iskola munkáját is tá-
mogatni, például a Pomázi Ifjúsági Fúvószene-
kar is rendszeresen kap támogatást.

A kultúra és az oktatás mellett a 
sport területe is a feladataik közé 
tartozott.

A sportélet számomra személyesen is fon-
tos. A képviselők közül hárman is vagyunk, 
akik hosszabb távokon futunk, és személyes 
példaadással is próbáljuk a sport szerepét 
kiemelni. Nagy szívfájdalmam, hogy kevés 

pénzt oszthatunk el a civil szervezetek, helyi sportolók, sportegyesü-
letek támogatására. Ugyanakkor büszke vagyok rá, hogy több kima-
gasló eredményt elért ifjúsági sportolója is van a városnak, olyanok 
is, akik a nemzetközi mezőnyben is szépen teljesítenek. Példának em-
líthetem Adolf Balázs és Pluzsik Mihály kenu világbajnokokat, vagy a 
szintén világbajnok három párbajtőrvívó Horváth testvért, Ádámot, 
Márkot és Lottit.

A saját körzetében milyen eredményeket sikerült megvaló-
sítani?

A város legnépesebb körzete a 4-es körzet, ami a város két végletét 
foglalja magába. Az egyik az Ófalu a sajátos problémáival, a másik a 
szelistyei lakóparkos övezet, szintén a speciális helyzetével. Igyekszem 
mindkét helyen megoldást találni a problémákra. Például a közlekedé-
si problémákra az Ófaluban, ahol az utak szélesítését természetesen 
nem tudjuk megoldani, de egyirányúsítással, táblák kihelyezésével, 
az egyes lakókkal való kapcsolatfelvétellel tudtunk enyhíteni a prob-
lémákon. A Szelistyében a Szent István park az egész város számára 
fontos terület, ahol rendszeresen vannak programok, vagy az időseb-
bek számára is itt vannak megfelelő sétaútvonalak. Pont a túlhasz-
náltság miatt nehéz egyensúlyt találni az érdekek között, de itt is vol-
tak sikerek. Például a Szelistyében a futókörnél készült el a városban 
az első esőkert, ami jó megoldás lehet a csapadékvíz-elvezetési prob-
lémára. A Sparral pedig sikerült elérni, hogy a felújítás után zöldít-
sék vissza a területüket. Előbb ugyanis a parkoló és környékét zúzott 
fehér kővel szórták fel, így csökkent a zöldfelület, ami ugyan megfe-
lelt annak a százaléknak, amennyit a jogszabály előír. Ami a törvény 
erejével nem ment, az kéréssel sikerült. A fenntarthatóságra és a saját 
elveikre hivatkozva kértük a korábbi állapot visszaállítását, ők pedig 
füvesítették a területet, ami a környéken lakóknak és minden vásárló-
nak fontos volt. Természetesen sokat kell még dolgoznunk, hogy egyre 
jobb legyen Pomázon élni, de az már most érezhető, hogy a változatos 
kulturális kínálat bizony pozitív hatással van az itt élők hangulatára.

N. Sz.

Bebizonyosodott, hogy van igény helyben a kultúrára

9
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Az elmúlt évekbeli munkájáról, eredményeiről beszélgettünk dr. Siklódi Csillával, a Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 
elnökével, a 4-es körzet képviselőjével. Például a Pomázi Örökség Tájház országos szinten is ritkaságba menő programjairól, 
a helyi közösségi és kulturális élet fellendüléséről, és a klisszai tanösvény megvalósításáról.
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Azokat a főbb fejlesztéseket, felújításokat mutatjuk be az alábbi két oldalon, amelyek 2019 óta valósultak meg az önkormány-
zat által fenntartott oktatás-nevelési és kulturális intézményeknél, illetve az önkormányzat tulajdonában lévő Zenekastély 
Nonprofit Kft. által működtetett Teleki-Wattay Kastélyban.

Fejlesztések és felújítások a városi közintézményeknél

A Hétszínvirág Óvoda 

udvarán csúszdatornyot 

létesítettek, a Mesedombi és 

a Napsugár Tagóvoda is ka-

pott új játszótéri játékokat. 

Felújították a Hétszínvirág 

Óvoda Narancssárga csoport 

vizesblokkját. Térkő javításo-

kat végeztek a Boróka bölcső-

de és a Napsugár óvoda 

udvarán is.

2021. március 1-én nyitotta meg a kapuit a Béke ut-

cában az új bölcsőde, amely negyvennyolc kisgyere-

ket tud fogadni. A bölcsisek négy csoportba vannak 

osztva, minden csoportnak saját terme van játékok-

kal, bútorokkal, könyvekkel, fejlesztő eszközökkel 

felszerelve. A belső terek mellett rendezték a bölcső-

de udvarát és játszótéri eszközöket is telepítettek.
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A Pomázi Művelődési Ház és Könyvtár 

belső terei nagy felújításon és változáson 

mentek át. A földszintjén – a korábbi 

ruhatár helyén – gyermekbirodalmat 

alakítottak ki, amelynek falait meséket 

idéző falfestmények díszítik. Ugyancsak 

a földszinten megnyílt a Pöttyös Bögre 

Kávézó. Felújították az intézmény elektro-

mos rendszerét, fejlesztették a hang és 

fénytechnikát, rendezték az épület előtti 

parkolót. A jó időben pedig egy új közös-

ségi színtéren, a Placcon, tölthetik el a 

szabadidejüket a látogatók.

A Teleki-Wattay Kastélyban 

megnyílt a Kastély étterem, 

felújították a konyháját, 

az udvaron pedig a nyári idő-

szakban a Bástya Terasz üzemel. 

Friss festést kapott a lépcsőház, 

és új, sokkal tartósabb és szebb 

díszlécek is kerültek a falra. 

A kastély parkját felmurvázták, 

a játszóterén kicserélték a csúsz-

dát és új játékokat telepítettek. 

2022 óta pedig Tesla munkás-

ságához kötődő szabadulószoba 

is várja a látogatókat.
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Kedves Pomáziak!
Búcsúzom Önöktől, mert március végével 
befejezem a városban háziorvosi tevékeny-
ségemet. Búcsúzom betegeimtől, kollégá-
imtól, legközvetlenebb munkatársaimtól, a 
Hivatal múltbeli és jelenlegi dolgozóitól és 
tisztségviselőitől is. Sok támogatást, elfoga-
dást, bizalmat és szeretetet kaptam Önöktől, 
amiért mindig hálás maradok. Jó egészséget 
kívánok mindannyiuknak és kérem fogadják 
hasonlóképp az engem váltó dr. Novák Vik-
tória doktornőt is.

Ez volt a protokolláris rész, de miután jobb 
szeretem a formabontó illetve személyesebb 
tartalmakat, hadd meséljek el néhány dolgot.

Három év szentendrei háziorvoslás után 
második éve mint orvoslátogató dolgoztam 
és már nagyon hiányozott a betegellátás, 
így éberen jártam a területet. A szentendrei 
Rendőrkapitányság fogdájában füleltem két 
rendőr társalgására és így értesültem a tra-
gikus hírről, hogy Pomáz kedvelt orvosa Dr. 
Ambrus Imre nyári szabadsága utolsó nap-
ján tragikus körülmények között elhunyt. Is-
mertem őt, sőt, némileg földim is volt, váci 
lévén. A  fogdába mint ügyeletes orvos ke-
rültem, mi végeztük akkor még az új foglyok 

orvosi vizsgá-

latát. Még utána se néztem, hogy mi lesz a 
megürült praxis sorsa, amikor másnap hívott 
telefonon az akkor még ÁNTSZ-nek nevezett 
hivatal akkori vezetője, hogy be tudnék-e ug-
rani helyettesíteni Pomázra a kialakult hely-
zet miatt. Beugrottam. 20 év lett belőle.

Pomázról eladdig két dolog ugrott be ne-
kem. Az egyik a „Pomázi habos csokiország” 
kifejezés, ami talán az A.E. Bizottság emlék-
zenekartól, de az is lehet, hogy Nagy Feró-
tól származik. A másik Cseh Tamás dalához 
kötődik, amelyben a bejáró Bea, HÉV-vel járt 
Pomázról Pestre és Pestről Pomázra.

Mostanra persze fordult a kocka, ha van 
település, amit otthonomnak tarthatok, az 
éppen Pomáz, bár sosem volt lakhelyem. 
Az otthont én inkább úgy definiálnám, mint 
azon emberek halmazát, akik tudnak rólam, 
személyesen ismernek, tettek értem, vagy tet-
tem értük. És ezen a bolygón Pomázon van a 
legtöbb ilyen ember. 40 évesen kerültem ide, 
most vagyok 60. Felnőtt életem fele itt telt. 
És jól telt. A praxisban két csodás munkatárs 
fogadott Kisné Nyilas Melinda és Kiss Sán-
dorné, azaz Márti. Nem is tudom volt-e még 
munkahely az univerzumban, ahol ilyen béke 
honolt. Pár év után az ügyeleti szolgálat szer-
vezése is az én feladatom lett. A sors ide is 

küldött mellém egy remek 
munkatársat, Bíró 
Csillát, aki nem csak 
az ügyelet ügyei-
re ügyelt, hanem a 
háziorvosok problé-
mamegoldója is lett. 
Bár csak 3 hónapra 
ígértem neki állást, ő 
is itt ragadt vagy 15 
évre. Pár évig külső 
tagként az Egészség-
ügyi bizottságban is 
részt vettem. Később 
kis manuálterápiás 
rendelést is folytattam 
a rendelő emeletén.

Sok minden történt 
velem a 20 év alatt. Fel-
cseperedtek a gyermeke-
im, 24 éves a legkisebb, 
33 a legnagyobb, öten 
vannak. Megtanultam a 
manuálterápiát (hasonló, 
mint a csontkovácsolás), 
mert nagyon sok mozgás-
szervi panasszal találkoz-
tam és elégedetlen voltam 
a kezelési lehetőségekkel. 
Később fasciaterápiát is 
tanultam, ez is egy hasonló 
kézi technika. Persze egyik 
sem mindenható, de azért 
nagyon sok kellemes megle-
petést okozott nemcsak ne-
kem, hanem a betegeknek is.

Az idő tájt kezdtem el jógázni is, ezt egy 
kolléganőmnek dr. Rácz Katalinnak köszön-
hetem, aki egyébként a pomázi ügyeletben 
is hosszú időn át részt vett, ő hívott el egy 
kezdő workshopra. Budán van egy kis jóga-
csoport, reggel fél 6-tól a hét 5 napján ott 
gyakorlok. Bár 15 év gyakorlás során egész jól 
összebarátkoztam a testemmel, még mindig 
újra és újra meglepetést okoz, milyen „cso-
dákra” képes. Sosem voltam olyan képlékeny, 
mint most 60 évesen.

Pomázon rosszindulattal csak egy bőrda-
ganat formájában találkoztam, hátba táma-
dott ugyan, de szembefordultam, mint Petőfi 
a már említett Cseh Tamás ’48-as dalában 
(„most szembe fordulni, vive la republique!”). 
Két évig végeztem egy komplex táplálko-
zás-életmód terápiát, mert a medicina adott 
helyzetben a kisműtét után már nem kínált 
semmilyen kezelést. Épp 10 éve.

Persze „az élet olyan, mint a Lánchíd – Ka-
rinthy szerint – hol fenn, hol lenn”. Engem a 
fenn is érdekelt, úgyhogy 5 éve megtanultam 
a siklóernyőzést és repültem, eleinte nem is 
keveset. Az első 3 évben 160 órát töltöttem a 
levegőben, mindennemű meghajtás nélkül, a 
szelek erejét kihasználva. Ebben is sok taní-
tást lehet felfedezni, akár a jógában.

Eddigi utolsó kalandom a nyelvtanulás lett, 
kíváncsi voltam meg tudok-e tanulni nulláról 
egy olyan nyelvet, amit nem is nagyon szeretek, 
nem is túl szép, a németet. Ez persze már kap-
csolódik távozásomhoz is, hiszen elég közis-
mert, hogy Németországban szeretnék pár évet 
dolgozni. Nagyon sok időt és energiát tettem a 
nyelvtanulásba, a vizsgák sikerültek, úgyhogy a 
belépőjegy már a zsebemben van, ám a neheze 
ott vár. Szeretném megtapasztalni egy fejlett 
ország egészségügyének működését, ellesni a 
hasznosítható dolgokat, újratanulni a szakmát, 
hogy majd ismét itthon az legyen a mérce.

Dr. Telegdi András

Búcsú Pomáztól
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Hogyan alakult az eddigi szakmai 
életútja?

Budapesten születtem és itt is nőttem fel, így 
az egyetemet is itt végeztem el, 2012-ben vé-
geztem a Semmelweis Egyetem Általános Or-
vosi Karán. Az egyetemi évek alatt többféle 
szakterület is érdekelt, a diplomám megszer-
zése után végül a belgyógyászatot választot-

tam, mert ez a legszerteágazóbb terület, a 
klasszikus orvoslás, ahol az orvos a beteget 
a maga teljességében vizsgálja és a gyógyítás 
mellett a megelőzés is fontos szerepet kap. 
A szakképzés során igyekeztem a belgyó-
gyászat minél több részéről tapasztalatot 
szerezni, így dolgoztam általános – részben 
diabetológiai és gasztroenterológiai profilú – 
belgyógyászati osztályon, majd kardiológiai 
osztályon és ezek mellett sürgősségi és há-
ziorvosi ügyeleti ellátásban is. A belgyógyá-
szati szakvizsgát követően belgyógyászati 
szakrendelésen kezdtem dolgozni, majd há-
ziorvosi rendelőben vállaltam helyettesítést. 
A háziorvoslás már az egyetemi évek alatt is 
tetszett, de a gyakorlatban szerzett tapasz-
talatom után döntöttem a háziorvosi pálya 
mellett.

Lesznek-e változások Pomázon a 
rendelési időben, az elérhetősége-
ikben?

Telegdi Doktor Úrral törekszünk a zökkenő-
mentes praxis átadásra-átvételre, hogy ne 
legyen fennakadás az ellátásban, így igyek-
szem alkalmazkodni a betegek által megszo-

kott rendhez. Szerencsés helyzetben vagyok, 
mert Melinda nővér marad a praxisban, így 
egy tapasztalt, a körzetet, pácienseket jól 
ismerő asszisztens lesz a segítségem. A ren-
delési időben nagyobb változás nem lesz, 
az e-mail címünk változatlan marad. A tele-
fonszámot megpróbáljuk megtartani, de ha 
mégis változna, a pácienseket tájékoztatni 
fogjuk erről. 

Mi az orvosi hitvallása, gyógyítási 
elvei?

Az orvoslás számomra részben egy nagyon 
izgalmas tudomány, de emellett egy kapcso-
lódás is két ember között, az orvos és betege 
között, mely tudományosan nehezen fogal-
mazható meg, ugyanakkor enélkül mégsem 
működik. Így a mindennapi betegellátásban 
alapvetően a szakmai ajánlásokat tartom 
irányadónak, de igyekszem ezeket személyre 
szabni, a kivizsgálás és a kezelés tervezésénél 
a páciensek egyéni igényeit is mindig figye-
lembe veszem, mert a gyógyulás véleményem 
szerint az orvos és beteg közös munkájának 
az eredménye.

N.Sz.

 A Pomázi Hétszínvirág Óvoda-Bölcsőde 
Napsugár Tagóvoda és Mesedombi Tagó-
voda intézményegységeiben a nyári zárva 
tartás időpontja:

2024. 06. 24. – 2024. 07. 26-ig tart.

Ebben az időszakban az ügyeletet ellátó 
óvodák:

2024.06.24. – 2024.07.19-ig: a Hétszínvi-
rág Óvoda és a Mesevölgyi Tagóvoda.

2024.07.22. – 2024.07.26-ig: a Mesevár 
Tag óvoda.

 A Pomázi Hétszínvirág Óvoda-Bölcsőde 
Hétszínvirág Óvoda és Mesevölgyi Tagó-
voda intézményegységeiben a nyári zárva 
tartás időpontja:

2024. 07. 22. – 2024. 08. 23-ig tart.

Ebben az időszakban az ügyeletet ellátó 
óvodák:

2024.07.22. – 2024.07.26-ig: a Mesevár 
Tagóvoda.

2024.07.29. – 2024.08.23-ig: a Napsugár 
Tagóvoda, Mesevár Tagóvoda és a Mesedom-
bi Tagóvoda.

 A Pomázi Hétszínvirág Óvoda-Bölcsőde 
Mesevár Tagóvoda intézményegységében a 
nyári zárva tartás időpontja:

2024. 06. 24. – 2024. 07. 05-ig és 2024. 
08.05. – 2024. 08. 23-ig tart.

Ebben az időszakban az ügyeletet ellátó 
óvoda:

2024. 06. 24. – 2024. 07. 05-ig: a Hétszín-
virág Óvoda.

2024. 08.05. – 2024. 08. 23-ig: a Napsugár 
és a Mesedombi Tagóvoda.

 A Pomázi Hétszínvirág Óvoda-Bölcsőde 
Galagonya bölcsőde Tagintézményében a 
nyári zárva tartás időpontja:

2024. 07. 01. – 2024. 07. 31-ig tart.

Ebben az időszakban az ügyeletet ellátó 
bölcsőde: a Boróka bölcsőde.

 A Pomázi Hétszínvirág Óvoda-Bölcsőde 
Boróka bölcsőde Tagintézményében a nyári 
zárva tartás időpontja:

2024. 08. 01. – 2024. 08. 30-ig tart.

Ebben az időszakban az ügyeletet ellátó 
bölcsőde: a Galagonya bölcsőde Tagintézmény.

A testületi ülésen a képviselők 19 napirendi 
pontot tárgyaltak, amelyek közül a közérdek-
lődésre leginkább számot tartók:

 Elfogadták a három pomázi nemzetiségi ön-
kormányzat – német, roma, szerb – tavalyi évi 
tevékenységéről szóló beszámolókat.
 A képviselők megismerték a 2023. évi költség-
vetésből támogatott civil és sport szervezetek 
pénzügyi elszámolásáról szóló összefoglalót.
 Jóváhagyták a Pomázi Művelődési Ház és 
Könyvtár 2023. évi szakmai beszámolóját.
 A Pénzügyi és Ellenőrzési Bizottság elnökének 
tájékoztatása szerint a bizottság megállapította, 
hogy minden helyi önkormányzati képviselő és a 
bizottságok nem képviselő tagjai is eleget tettek 
a vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségüknek.
 Elfogadták a város 2023. évi környezeti álla-
potáról szóló tájékoztatót. A tájékoztató elol-
vasható a város honlapján (www.pomaz.hu) a 
Hírek menüpont alatt.

A testületi ülésről készült felvétel az Önkormány-
zati TV oldalán megnézhető, akár napirendi pon-
tokra bontva. Az egyes napirendi pontoknál a 
hozzászólók között is név szerint lehet keresni.

Új háziorvos a 3-as számú körzetben

Óvodák és bölcsődék nyári zárva tartása Döntések a február 
27-i testületi ülésről

Április 1-től dr. Novák Viktória veszi át dr. Telegdi András praxisát, a 3-as számú háziorvosi körzetet. A doktornővel eddigi 
pályafutásáról, orvosi hitvallásáról és a pomázi háziorvosi körzetet érintő esetleges változásokról beszélgettünk.

Városunk
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Rendszeres programjaink:

Számítógép kezelési alaptanfolyam
Újra indul februártól minden pénteken 16:30–
18:00 óráig a Közösen a Váro sun kért Egyesület szervezésében.

Mindenki hozza magával a saját lap topját, amin tanulni fog.
Alap- és haladó szintű képzés várható a Microsoft Office program 

(Word, Excel), internet használata és nyomtató kezelése területén.
További kérdés esetén Elek Icu prog ramszervezővel kell felvenni a 

kapcsolatot. Elérhetősége: e-mail: elek.icu@gmail.com; telefon: (30) 
687-7088

A tanfolyam ingyenes!

Zumba
Mindenkit várunk sok szeretettel, aki mozogni szeretne latinos zumba 
órával minden pénteken 18 órától.

Edző: Hajdú Tímea
Telefon: (70) 419-4242
e-mail: hajdutimi7@gmail.com
Előzetes bejelentkezés szükséges!

Márciusi rendezvényeink:

Március 7-én csütörtökön 18.30-tól Jóközérzet Est – Magyarok Szö-
vetség szervezésében

Reiki kezelés – meditáció és beszélgetések a témáról.
Előzetes bejelentkezés szükséges a (30) 541-6823-as telefonszá-

mon.

Március 9-én szombaton 10 órától „Köztünk élnek” – Hajnalcsillag 
Értékőrző Egyesület szervezésében.

A programsorozat keretében újabb öt író mutatkozik be és olvas 
fel műveiből.

Aki szeretné tudni kik is azok a kortárs írók, akik „köztünk járnak” 
jöjjön el a Civil Házba!

Március 22-én pénteken 18 órától Kriska György – Édesvízi gerincte-
lenek című csodás természetfilmjét vetítjük. 

A vetítés után az alkotóval beszélgetünk.

Március 24-én vasárnap 15 órától Húsvétra hangolódás – kézműves 
workshop Babidával

Húsvéti tojásokat készítünk articsóka technikával.
A programváltozás jogát fenntartjuk!

Kutyamenhelyünkön és a cica menedékben nagyon sok gazdátlan ci-
cus és kutyus várja, hogy szerető és törődő otthonra leljen. Általában 
van köztük kölyök, felnőtt és idős is.

A továbbiakban két kutyust és egy cicust szeretnénk bemutatni, 
akik szintén szerető családra várnak.

Bono 2015-ben született, kan ku-
tyus, aki szép kiállásával tekintélyt 
parancsolóan őrzi a területet. Sajnos 
nyakán és testén is örökre hegeket vi-
sel, ám a lelkén nem látszódnak a sérü-
lések. Még mindig barátkozó, szófoga-
dó és keresi a kapcsolatot az emberrel. 
Pórázon szépen sétál, imád kirándulni. 
Egy végleges gazdit keres, aki szereti, 
félti, vigyáz rá és soha többet nem kell 
megkötve élnie. Igazi kincs ő, akit nem 
szabad soha szem elől téveszteni.

Domino 2023-ban született, ivar-
talan kan. Bohém fiatal még, aki tele 
van energiával és életerővel. Nagyon 
okos, értelmes, barátságos és szeret-
hető egyéniség. Végtelenül kedves, 
ám sokat kell még tanulnia, de ta-
nítható, értelmes és igazán jó diák. 
Nemcsak a külleme magával ragadó, 
hanem a szíve is. Rendkívül kedveli az 
emberi társaságot, nagyon szereti a 
foglalkozásokat és igényli is.

Cinege hat hónap körüli ivartala-
nított nőstény cica. Nagyon kedves, 
bájos, de rendkívül félénk is. Ahogy 
a neve is mutatja, egy kis csöpp te-
remtés, aki már pár kedves szóra örök 
barátságot köt. Végleges, szerető gaz-
diját keresi.

Várjuk a gazdijelöltek jelentkezé-
sét. Érdemes hozzánk kilátogatni és megismerni a kutyusokat, cicuso-
kat élőben is.  A cicák benti tartással fogadhatóak örökbe.

Cicusok iránt érdeklődni: (70) 351-2894
Kutyusok iránt érdeklődni: (30) 496-4122 vagy (70) 603-1658
E-mail: ave.pomaz@freemail.hu, facebook: Pomázi Állatvédő és Állat-
segítő Egyesület

POMÁZI ÁLLATVÉDŐ ÉS ÁLLATSEGÍTŐ EGYESÜLET
ADÓSZÁMUNK: 18668360-1-13
Bankszámlaszámunk:11705008-20441069
Köszönjük a felajánlásokat védenceink nevében is!

PÁVE

A fórumon az előadók a fő utca megújításának lehető-
ségeiről, a város meghatározó arculati elemeiről és a 
lehetséges vizuális arculati megoldásokról beszéltek.

Az előadások és a hozzászólások megtekinthetők 
a Pomáz Online Youtube-csatornáján.

Márciusi rendezvények 
a Civil Házban

Örökbefogadásra váró 
védenceink

Városunk arculatáról  
rendeztek lakossági fórumot
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Bono

Domino

Cinege



A FAO, az ENSZ Élelmezésügyi és Mezőgazdasági Szervezete által ki-
adott A Világ Erdeinek Állapota 2020 című jelentése szerint a világ 
teljes erdőterülete 4,06 milliárd hektár, vagyis a Föld szárazföldi te-
rületeinek közel 31%-a erdő. A tanulmány szerzőinek megállapítása 
szerint szomorú, hogy 1990 óta 420 millió hektárnyi erdő tűnt el, bár 
2010 és 2020 között egyre mérséklődött az erdőterületek csökkené-
sének üteme. „Az erdőírtás és pusztulás mértéke továbbra is aggo-
dalomra ad okot, jelentősen hozzájárulva a biológiai sokféleség eltű-
néséhez” – olvasható a jelentésben. További fontos adat, hogy ezen 
erdők több mint felével 5 ország – Brazília, Kanada, Kína, Oroszor-

szág, USA – rendelkezik, és 10 olyan ország is van, ahol nincs erdő 
(például Egyiptom, Katar, Kuvait, Szaúd-Arábia, Izland).

Az emberiség története során az elmúlt évezredek alatt az egyre 
növekvő szükségleteinek kielégítése végett a Föld eredeti erdőterüle-
teinek közel fele tűnt el. Napjainkban a világ erdeinek pusztulásának 
legfőbb okaiként a FAO a fakitermeléseket, a nagyüzemi kereskedelmi 
célú, illetve az önellátásra termelt mezőgazdaság térhódítását, a le-
geltető állattartás területigényeit, a különböző infrastruktúrafejlesz-
téseket (pl. utak, települések), és újabban a bioüzemanyag-termelést 
nevezte meg.

Térben közelebb 
kerülve Pomázhoz a 
FAO erdészeti erőfor-
rásokról készült jelen-
tése szerint Európá-
ban mintegy 1 milliárd 
hektár erdő van, ez 
nagyjából negyede a 
világ erdőterületeinek. 
Ennek eloszlása a kon-
tinensen azonban nem 
egyenletes, az erdőte-
rület több mint 80%-a 
Oroszország területén 
található. Hazánk er-
dősültsége 20% körül 
van, ami nagyjából 
2  millió hektárnyi er-
dőt jelent. Ugyanakkor 

Magyarország erdőterületeinek 42%-án az adott helyen nem őshonos 
(pl. akác) vagy nemesített fafajokból (pl. nemes nyarak) álló ültet-
vény erdők vannak.

Otthonunkat, Pomázt vizsgálva elmondhatjuk, hogy szerencsés 
helyzetben vagyunk az erdők tekintetében. Városunk a Pilis-hegység 
déli kapujánál fekszik, a települést hegyek ölelik körül, természeti 
környezete jelentősen túlnyúlik a lakóövezetek határain. Pomázon és 
a környéken is több kedvelt erdei kirándulóhely és túraútvonal van. 
Természeti környezete a Duna-Ipoly Nemzeti Park területére esik és 
jelentős részben Natura 2000 terület is. Az itt zajló erdőgazdálkodás 
jórészt a Pilisi Parkerdő Zrt. kezelésében lévő állami erdőkben törté-
nik. Erdeink a lombhullató erdők közé tartoznak, a társulást tekintve 
leginkább a cseres-tölgyes jellemző.

A Pilisi Parkerdő igyekszik a természetközeli erdőgazdálkodás elvei 
szerint gazdálkodni, ezért rendszeresen növelik a folyamatos erdőbo-
rítással kezelt erdőterületek arányát. Erdőgazdálkodásuk alapját a 
természetben zajló folyamatok adják, amely során a természetvédel-
met a lehető legmagasabb fokon integrálják.

A természetszerű erdőkről elmondható, hogy az őshonos hazai 
növény- és állatvilág több mint 60%-a itt él, és ezekben található a 
védett fajok tekintélyes hányada is. A fenntartható erdőgazdálkodás 
alapelvei között ezért első helyen a biológiai sokféleség és a termé-
szetesség megőrzése szerepel. További kritériumai közé tartozik az 
erdőgazdálkodás során a természetes erdődinamikai folyamatok ér-
vényesülése, fontos szempont az őshonos fa- és cserjefajok jelenléte, 
ugyanakkor az invazív és tájidegen fa- és növényfajok hiánya vagy 
csekély jelenléte, az erdőben élő fafajok többfélesége, vegyes korú-
sága, az idős fák, hagyásfák, odvas és tövön száradt fák megléte, az 
elkorhadó faanyag meghagyása, a mikroélőhelyek sokfélesége, lékek 
kialakulása, természetes újulat megjelenése és a háborítatlan humu-
szos szint.

Városunkban és környékén a Pilisi Parkerdő az elmúlt években több 
jelentős erdőfelújítási munkát is végzett. Például 2020-ban természet-
közeli módszerekkel 21,3 hektárnyi erdőt újítottak fel. Az elmúlt eszten-
dőben pedig 60 ezer facsemete elültetésével Pomázon végezték a fővá-
ros térségének legnagyobb szabású erdőátalakítását a Jóbarátok útja 
melletti elöregedett nyaras helyén, ahol két év alatt több mint 120 ezer 
facsemete elültetésével, természetszerű állapotú elegyes kocsányos 

tölgyes erdőt hoznak 
létre. Januárban be-
számoltunk róla, hogy 
az erdészet tájékozta-
tása szerint egész év-
ben zöldellt és fejlődött 
az új Pomázi Parkerdő, 
az elültetett cseme-
ték szépen fejlődtek. 
Felcseperedve egy 12 

 hektáros, változatos, 
gazdag ökoszisztémájú 
kocsányostölgy erdővé 
érik, amely jelentősen 
növelni fogja a Mes-
selia alatti lakó- és 
üdülőterület ökológiai, 
rekreációs és gazdasá-
gi értékét.

Nagy Szilvia

Természetközeli erdőgazdálkodás a Pomáz körüli erdőkben
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Számos olyan világnap kapott helyet az utóbbi évtizedekben a naptárunkban, amelyek a természet megóvására, az élőhelyek 
megtartására, az egyes növény- és állatfajok védelmére igyekeznek felhívni a figyelmet. Március 21-ét az ENSZ Közgyűlése 
nyilvánította 2012-ben az erdők nemzetközi napjává. Ez a nap egyben a tavaszi napéjegyenlőség és a csillagászati tavasz 
kezdete is.

A Kő-hegy zöldellő erdői, a háttérben a Majdánpola és a Kevély

Famatuzsálem gyökérzete a Holdvilág-árokban Mikroélőhelyeket teremtő holt fa a Kő-hegyen



Hatvanéves Porsche traktor, boldog állatok, precíziós fejőrobot – 
ezekkel is bárki találkozhat Pomázon. Az „U” alakú gazdasági udvarral 
épült Breier Farm munkatársai az elmúlt két évben megvalósították 
mindazt, ami manapság – az ipari élelmiszer-termelés korában – egyre 
nagyobb értéket jelent: a tradíciók és a legújabb technológiák alkal-
mazásával minőségi termékeket állítanak elő.

Hétköznap délben láthatóan egyre többen fordulnak meg a tanyán. 
Sokan érkeznek a bisztróba ebédelni, és a bolt forgalma is megélén-
kül. De természetesen hétvégén is nyitva vannak, így kirándulási cél is 
lehet a Breier Farm. Nemcsak a betérő vendégek és a vásárlók körében 
népszerű a tanya, hanem az országos média is felfigyelt rá. Miközben 
ifj. Breier Lászlóval megtekintjük a boltjuk kínálatát, hangsúlyozza, 
hogy három alappillére van a farmjuk működésének.

Egyrészt céljuk, hogy minél környezetbarátabb, hagyományosabb, 
fenntarthatóbb módon termeljék meg az alapanyagokat. A növény-

védelemben például harmadannyi alkalommal permeteznek, mint az 
ipari méretű üzemekben. – Úgynevezett boldog állattartást folytatunk. 
Ez azt jelenti, hogy az összes állatunknak van kifutója, legelője, és 
mély almon tartjuk őket. Az istállók állatlétszáma lehetővé teszi, hogy 
kényelmesen elférjenek. Találkoznak elég levegővel és napfénnyel, így 
ezáltal is jó kondícióban vannak. Ilyen tartásmód mellett nincs szük-
ség arra, hogy antibiotikumot használjunk, hiszen nem fertőzik egy-
mást – hangsúlyozza a tulajdonos. Breieréknek folyamatosan vannak 
vemhes teheneik, kocájuk, emellett saját tojásokat keltetnek, csirké-
ket nevelnek.

Másrészt amit megtermelnek, azt helyben fel is dolgozzák a zöld-
ség- és gyümölcs-, valamint a hús-, továbbá a tejfeldolgozójukban. 
Ezáltal a termelési folyamat egésze helyben, komplexen tud működni, 
tehát a hagyományos és magas minőségű élelmiszereket a termőföld-
től az asztalig felügyelt körülmények között állítják elő. Az így elkészí-
tett termékeket meg lehet vásárolni a tanya boltjában és el lehet fo-
gyasztani a bisztróban, valamint a kiskereskedelem néhány üzletében 
is hozzájuthatunk a finom élelmiszerekhez.

Ezekhez társul a harmadik pillér: olyan helyszínt nyújtanak az em-
bereknek, ahol eltávolodhatnak a város zajától, megnyugodhatnak, 
kimozdulhatnak a zöldbe, megismerhetik a hagyományos gazdálko-
dást. A farm nyitott, lehet náluk sétálni, és meg lehet nézni az álla-
tokat is. Aki pedig több napot szeretne eltölteni az alpesi hangulatú 
környezetben, kipróbálhatja a konyhával felszerelt apartmanok egyi-
két. Kéthetente a családoknak és a gyerekeknek rendezvényeket szer-
veznek. A gyermekek kedvelik a kisállat-simogatót is, ahol a helyben 
vásárolt csemegével meg is etethetik a szelíd kecskéket.

A fűszáltól a termékig minden ellenőrzött a Breier tanyán. Igaz ez 
a tejtermékekre, de akár a lekvárokra is. Ez utóbbiak 75 százalékban 
gyümölcsöt tartalmaznak. Hangsúlyozzák, hogy minél magasabb a 
gyümölcstartalom, annál kevesebb a hozzáadott cukor. Az őszibarack-
lekvárjuk tavaly csillagot kapott a Great Taste Awards versenyen. 
A  húsüzem is hagyományos ízekkel dolgozik, régi magyar, valamint 
német és osztrák anyagnormákat használnak.

– Nagyon fontos eleme a tanyánknak a tehenészetünk, ahol alpesi 
jellegű szénatejet állítunk elő. Szigorúan vesszük a magas minőségű 
takarmányozást: a tehenek Szent Györgytől Szent Mihály napig kijár-
hatnak a legelőre, emellett pedig az általunk kaszált – 26-féle összete-
vőből, ebből 6-8 gyógynövényből álló – szénát kapják. Így a nagyon jó 
minőségű tejből kitűnő sajtot tudunk előállítani, és minden bizonnyal 
ennek köszönhető a tavalyi két aranyérem – hangsúlyozza ifj. Breier 
László.

A Breier Farm két aranyérmet szerzett a világ egyik legrangosabb 
sajtversenyén, a World Cheese Awards 2023-on. A tavalyi megméret-
tetés a norvégiai Trondheimben zajlott, és több mint 43 ország 4500 
sajtját értékelte a szakmai zsűri. – Nem számítottunk rá, hogy ilyen 
gyorsan nyerni fogunk. Négy különleges sajttal neveztünk be, és ezek 

Világbajnok sajt Pomázon
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Bökdi és Nyugi. Két magyar tarka a Breier tanyán, akik jó 
dolgukban – több mint negyven társukkal együtt – különle-
ges minőségű tejet adnak, hogy világszínvonalú, díjnyertes 
sajtok készülhessenek belőle a Pilisben. De Breieréknél 
nemcsak a tehenek érzik kitűnően magukat: aki betér egy 
ebédre a bisztróba, bevásárol a boltban, vagy szabadidejét 
tölti a farmon, megtapasztalhatja, hogy a pomázi birtokon 
„jó lenni és jó enni”.



közül kettő is díjat érdemelt: a 3 hónapos érlelésű Tanya sajtunk és a 
9 hónapos Pilisi sajtunk aranyérmet kapott. A tejüzem vezetője Elek 
Szabolcs sajtmester, aki sok helyen megfordult Európában, így renge-
teg tudást hozott haza külföldről. Már 2016-ban az Év Sajttermelője 
volt idehaza – mondja ifj. Breier László, miközben megkínál bennün-
ket a valóban kitűnő ízű félkemény sajtokkal: a Pilisivel, a Tanyával és 
a görögszénamagossal.

– A farmunk olyan, mint egy pókháló, amelyben minden mindennel 
összefügg – fogalmaz a farm tulajdonosa. – Ha egyik pontján történik 
valami, akkor az a másik végén is érezhető. Ha jól kaszálunk, a kitűnő 
szénát megeszik a tehenek, majd megfelelő körülmények között fejünk, 
akkor a tejet kiváló minőségben lehet feldolgozni. Úgy látom, hogy egy-
re több elégedett vendégünk van. A fiatal, gyermekes családok vásá-

rolnak nálunk a legnagyobb 
arányban. Azt tapasztalom, 
hogy ők szívesen jönnek ki-
rándulni is hozzánk, és köz-
ben megismerhetik a haszon-
állatokat és -növényeket.

 Breierék számára nem-
csak szlogen a fenntartható-
ság. Ők valóban törekednek 
arra, hogy ne használják ki 
a földet, hanem megfelelő 
körforgást biztosítsanak. Ha-
gyomány és csúcstechnika 
– ezek jellemzik a Breier ta-
nyát, és erről is olvashatunk 
a facebook.com/breierfarm 
oldalon. A pomázi farm több 
mint egy klasszikus értelem-

ben vett tanya. Élménybirtok, ahol magas minőségű gasztronómiával 
és kulináris élményekkel találkozik az oda betérő. Amint a breierfarm.
hu is írja, olyan hely, „ahol nem darál be a város lüktetése, hanem a 
természet csendje segít a lazulásban”.
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Az év második hónapjában számos megmé-
rettetésen vettek részt a Német Nemzetiségi 
Általános Iskola tanulói.

Csodálatos eredmény született a Hunga-
rikum Kárpát-medence Vetélkedőn! Iskolán-
kat a 7. osztályos Gamsz Máté, Erdei Barna 
Bánk és Kiss Béla képviselte. A csapat neve 
és témája a magyar kutyafajták voltak, azon 
belül a komondor. A csapat neve is Komon-
dor volt. Pest vármegyéből egyedül a Pomázi 
Német Nemzetiségi Általános Iskola csapata 
került be a Top 16 közé. Az egész Kárpát-me-
dencéből, a Felvidéktől a Vajdaságig 343 csa-
pat képviseltette magát, melyből 125 csapat 
a 7. évfolyamból került ki. A Komondor ebből 
a 125 csapatból a 3. fordulóra a top 16 közé 
küzdötte be magát. Több feladatot kellett 
teljesíteni. A színpadi szereplésük a 3. hely-
re repítette a csapatot. Végül az összesített 
pontszámok alapján a 14. helyen végeztek 

a fiúk. A Hungarikum verseny kuratóriumá-
nak elnöke az Országgyűlés alelnöke, Lezsák 
Sándor volt. A Kuratórium tagja volt a világ-
hírű Kassai Lajos, a Kassai lovasíjász iskola 
alapítója. A sikeres felkészítésért köszönet 
illeti meg Erdei Eszter tanárnőt.

A területi Szép magyar beszéd versenyen 
négy tanulónk vett részt: Huber Kincső, 
Visnyár Bence, Chorendzsák Zoé és Weisz 
Dorina. A nagyon erős mezőnyben derekasan 
helyt álltak diákjaink: egy kötelező, a rende-
zők által kijelölt és egy szabadon választott 
prózai szöveget kellett felolvasniuk. Tizenegy 
iskola 42 versenyzője vett részt a megméret-
tetésen. Köszönet a verseny szervezőinek, a 
Sashegyi Sándor Általános Iskola tanárainak! 
És külön köszönet felkészítő tanárunknak, 
Mesics Zsuzsának.

Ha február, akkor farsang! Tanulóink idén 
is vidám jelmezekben ünnepelték a télűző ha-

gyományt. 
Február 2-án ismét fergete-

ges ovi-suli buli foglalkozást 
tartottunk a leendő első osz-
tályos ovisoknak. A program 
sikerében része volt a 4.b osz-
tályos tanulóknak is. A buli a 
farsang jegyében telt.

Lupták Dávid 4.a osztályos 
tanulónk bejutott az országos 
diákolimpiára, mivel 3. helye-
zést ért el a területi megméret-
tetésen.

Február 15-én zajlott le a 
házi német vers- és prózamon-

dó verseny. A gyerekek négy kategóriában 
szerepeltek, mintegy hatvanan! Az I. kategó-
riában első Berkesi Félix 1. osztályos, máso-
dik Incze Csaba 2. osztályos, harmadik pedig 
holtversenyben Sterczer Maja Mira és Szőke 
Zoltán lett. II. kategóriában első Tóth Anna 
Kamilla és Horváth Jakab 4. osztályos, máso-
dik Babarczi Imre és Vörös Léna 4. osztályos, 
harmadik pedig Ludwig Benedek Endre 4. és 
Falics Ariana Beatrice 3. osztályos tanuló lett. 
III. kategóriában első Visnyár Bence András, 
második Sebestyén Dzsenna 6. osztályos 
tanuló lett, míg a IV. kategóriában Choren-
dzsák Zoé 7. osztályos tanuló jutott tovább 
a területi megmérettetésre. A felkészítésért 
külön köszönet a némettanároknak: Gerber-
né Mészáros Katának, Polyák Mária Antó-
niának, Múzs Isabelnek, Beleki Andreának, 
Magyarné Széchenyi Juditnak és Balog Ilona 
Katalinnak. A zsűribe a Német Nemzetiségi 
Önkormányzat is delegált tagokat. 

Akik szeretnének bepillantani iskolánk 
életébe beiratkozás előtt, az alábbi idő-
pontokban tehetik meg:

Március 19-én, kedden nyílt órákat lát-
hatnak az érdeklődő szülők a leendő elsős 
tanító néniknél az első és második órában, 
azaz 8.00 és 9.00 kezdettel.

Március 27-én, szerdán, 16.30-tól ren-
dezzük utolsó ovi-suli buli foglalkozásunkat 
leendő elsőseinknek.

Mindenkit szeretettel várunk!

D. Zs.

Február 16-án, pénteken, rendezték meg 
Szentendrén a XIII. Országos Négykezes és 
Kétzongorás Verseny Pest és Nógrád Várme-
gye területi válogatóját, ahol a pomázi Tele-
ki-Wattay Művészeti Iskola két párosa is részt 
vett. Vince-Bobák Regő és Kocsis Johanna 
az I. korcsoportban indultak, Mliner Ákos 
és Bártfai Márton pedig a II. korcsoportban 
mérték össze tudásukat a többi jelentkezővel. 
Mindenki méltón képviselte az iskolát. Ha-
talmas öröm és megtiszteltetés, hogy Mliner 
Ákos és Bártfai Márton műsora bekerült az or-
szágos döntőbe, így ők áprilisban Veszprémbe 
utazhatnak az Oktatási Hivatal által háromé-
vente megrendezésre kerülő nívós színvonalú 
művészeti tanulmányi versenyére. Szeretettel 
gratulálunk minden résztvevőnek és felkészítő 
tanáruknak, Gilice Teréz tanárnőnek is.

Versengő február a Német Suliban

Sikeresen szerepel-
tek a TWMI ifjú zon-
goristái a területi 
válogatón
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Városunk újszülött lakóit köszöntjük itt 
lapunk hasábjain is, megosztva a szülők, 
hozzátartozók boldogságát. Hiszen az 
öröm valóban mindannyiunké. Kedves 
nagyon-nagyon ifjú pomázi polgárok! 
Boldog, hosszú életet kívánunk!

Wágner Léna Adrienn 2023. 12. 27.
Szigetvári Johanna 2024. 01. 06.
Komáromi Irina 2024. 01. 18.
Széles Hanga Sára 2024. 01. 18.
Pénzes Zelda 2024. 01. 18.
Palsák Merse Attila 2024. 01. 20.
Sasvári Teodor 2024. 01. 26.
Szalontai Dominik 2024. 01. 29.
Herczegfalvy Zília 2024. 01. 31.
Oláh Lorina 2024. 02. 03.
Kovács Milán 2024. 02. 08.

Gólyahírek

Vince-Bobák Regő és Kocsis Johanna

Mliner Ákos és Bártfai Márton



REDŐNYÖK
(Alumínium, fa, műanyag)

Szalagfüggönyök, harmonikaajtók,
napellenzők, szúnyoghálók,

fixes és mozgatható kivitelben
reluxa, roletták, gurtnicserék

javítások 
EGÉSZ NAP

Telefon: 06-30-987-1237

Tetőfedő–bádogos–ács
munkák, valamint

lapos tetők szigetelése
Tel.: 06-70-578-1468

e-mail:
badogosbela47@gmail.com

Görögkatolikus Parókia
Istentiszteletei

a Szent Miklós kápolnában
(Karitász Ház)

Vasárnap
9.00 Szent Liturgia

Szerda
18.00 Szent Liturgia

1-2-3. Péntek
18.00 Vecsernye
Gánicz László

parókus
Lelkészi Hivatal:

2013 Pomáz, Ond utca 2.
Telefon: 06-30-158-7929

pomaz.gorogkatolikus.hu

A református gyülekezet 
állandó alkalmai:

Hétfő: 9.30 baba-mama kör
(a hónap 1. és 3. hétfőjén)

17.00 imaóra (páratlan heteken)
18.00 énekkari próba

Kedd: 18.00 kékkereszt
Szerda: 18.00 bibliaóra

Péntek: 19.00 ifj. bibliaóra
Vasárnap: 10.30 istentisztelet,

10.30 gyermek istentisztelet
Nyilas Zoltán

Református esperes
Lelkészi Hivatal:

2013 Pomáz, Hősök tere 1.
pomaz-csobanka@reformatus.hu

Telefon: 06-26/325-297

Római katolikus miserend

Vasárnap
09:00 plébániatemplom
18:00 plébániatemplom
Szombat
18:00 Szt. Miklós kápolna 
(előesti)
Kedd, csütörtök
07:00 plébániatemplom
Szerda, péntek
18:00 plébániatemplom

Mogda Péter
plébániai kormányzó

Szent István Király Plébánia
Telefon: (26) 325-006

E-mail: pomaziplebania.iroda@gmail.com 
Web: www.pomaziplebania.hu 

Evangélikus Istentisztelet
Minden hónap első vasárnapján 8.30-tól:

Úrvacsorával egybekötött
Istentisztelet: Budakalász,

református gyülekezeti terem
(Budakalász, Kereszt utca 7.)

Minden hónap harmadik vasárnapján 8.30-tól:
Pomáz, református gyülekezet
 terem (Pomáz, Hősök tere 1.)

Bibliaóra:
Minden hó első szerdáján 18.00 órától

a budakalászi református gyülekezeti teremben.
A köztes vasárnapokon továbbra is Szentendrén 

(Luther tér 1.) 10.00-kor van
evangélikus istentisztelet.

Plántáló lelkész: Győri János Sámuel
Tel: (20) 824-5855

E-mail: gyjslevelezes@gmail.com

Ez itt
az Ön

hirdetésének
helye!

Az újság
6000 háztartásba

jut el,
és az interneten

is elérhető.

Méret Szürkeárnyalatos  bruttó Színes bruttó
1/1 (210 × 297 mm) + 3 mm kifutó 80 000 100 000
1/2 (178 × 134 mm) 40 000 50 000
1/4 (86,5 × 134 mm)  20 000 25 000
1/8 (86,5 × 64,5 mm)  10 000 12 000
1/16 (41 × 64,5 mm) 5 000 7 000
1/32 (41 × 30 mm) 2 500 3 000

Pomázi Polgár hirdetési tarifák

Kedves Partnerünk!
Továbbra is várjuk megrendeléseiket a megadott elérhetőségeken.

Üdvözlettel: a Pomázi Polgár szerkesztősége

A hátsó borító esetén 25% felár, azaz bruttó 125 000 Forint.

Kukoricán nevelt, vágnivaló csirke 
kapható a baromfikeltetőnél

konyhakészen is!
Nyitvatartás:

munkanapokon: 8–16 óráig
            szombaton: 8–12 óráig

Pomáz,
Bethlen Gábor utca 1/a.

Telefon: (06-26) 325-869

Műgyűjtőnő
készpénzért vásárol aranyakat,

ezüsttárgyakat, hagyatékot, karórákat, 
pénzérméket, Herendiket, 

festményeket, gyűjteményeket. 

Kiszállás díjtalan. 

Üzlet: III. Bécsi út 137.
Telefon: +36 30/400-3645

E-mail: zsolnay08@gmail.com



Városi Szolgáltató Nonprofit Zrt.
2024. évi szelektív hulladékgyűjtési naptár – Pomáz

II. negyedév (április–június)

Kedves Pomáziak!
Az utcanévjegyzék elérhető a város honlapján, a www.pomaz.hu címen.

A zöldhulladék gyűjtés idén már márciustól kezdődik, annak időpontjai továbbra is megegyeznek
a szelektív hulladékok szállítási napjaival.

Felhívjuk Ügyfeleink figyelmét, hogy az elkülönített csomagolású hulladékok áttetsző zsákban (bármilyen színes, de nem fekete) helyezhetők ki. 
A zsákokban az alábbi hulladékokat lehet elhelyezni: 

1. Műanyag hulladék: Ide tartoznak a műanyag samponos és tusfürdős flakonok, PET palackok, ásványvizes, üdítős palackok, 
valamint a fóliák, szatyrok. Kérjük Ügyfeleinket, hogy egyéb műanyaghulladékot, mint kerti szék, műanyag hordó, festékes doboz, 

műanyag baba, műanyag tányér és evőeszköz ne helyezzenek ki a zsákba. 
2. Tetra pack (italos karton): Ebbe a kategóriába tartoznak a gyümölcsleves és tejes dobozok, amelyeket kimosott állapotban kérünk a zsákba helyezni. 
3. Fém csomagolású hulladék: Ezen kategóriába tartozik az alumínium italos doboz (üdítős, sörös dobozok), valamint az ónozott doboz (konzervdoboz). 
A papír és kartonhulladékot kérjük külön dobozolva vagy összekötegelve kihelyezni. Az ömlesztett, nem összekötözött kartondobozokat nem szállítják el.


